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Noter til protokollen: 

Vanlig brukte forkortelser i protokollen: LM = Landsmøtet, sst = Sentralstyret, ABN = Arbetarrörelsens Barnorganisation i Norden, IFM-SEI = 

International Falcon Movement – Socialist Educational International 

All debatt, og alle som hadde ordet til sak kommer i slutten av hver sak eller hvert punkt på dagsorden. Slik sett følger ikke protokollen tidslinja, den 

følger sakene, og kommentarer og innspill/forslag kommer til den saken de hører til. Til kontrollkomiteens beretning er deres nye beretning satt inn i 

sin helhet. Under innkomne forslag er alle forslagene som er sendt inn også med i sin helhet. Alt dette er gjort for at det skal være enklere å lese 

protokollen og forstå møtet i ettertid. 

 

 

Dagsordenens punkt 1: Åpning av landsmøtet 

Framfylkingens styreleder Kristin Sæther åpnet Framfylkingens 21. landsmøte 2021. Kulturelt innslag – 

pianospill, først fra Chen Emilie Lei (15) fra Kurland og firehåndspianospill fra søstrene Anna og Emma Ciric 

(15) fra Kurland, rungende applaus fra salen. 

 

Dagsordenens punkt 2: Konstituering av landsmøtet 

Framfylkingens styreleder Kristin Sæther ledet konstitueringen av møtet, og startet med å spørre i salen om 

innkallingen og sakslisten kunne godkjennes, det kunne den. 

Sentralstyrets innstilling: Innkalling og saksliste til Framfylkingens 21. ordinære landsmøte godkjennes. 

Vedtak: Landsmøte godkjenner innkalling og saksliste til Framfylkingens 21. ordinære landsmøte. 
 

Sentralstyrets innstilling til møtefunksjonærer og komiteer:  
Møteledere: Åsta Rohmann og Shakeel Rehman 

Sekretærer: Atle Hartz Nilsen og Birgitte Kalvik 

Tellekorps: De som sitter i hjørnene av salen: Kristin Sæther, Ali Malick, Linda Brekk og Fridtjof Witzøe 

Møtevitner: Tone Marie Ilseng og Danny Seterdal 

Fullmaktskomité: Kristin Sæther og Knut-Einar Ilseng. 

 

Vedtak: Møtefunksjonærene enstemmig valgt ved akklamasjon 

 

Fullmaktskomiteen 

Del.74-Knut Einar Ilseng (sentralstyret og fullmaktskomiteen). Legger fram fullmaktskomiteens innstilling på 

stemmeberettigede på landsmøtet, det er 16 framlag og de har sendt til sammen 73 delegater som er 

stemmeberettigede på landsmøtet. 

Ordet til saken: 

Del.27-Kurt Frantzen (IØF). Vil at alle lag som har møtt opp og har sendt inn årsrapport får stemmerett, etter 

vedtektene. 

Del.73-Kristin Sæther, styreleder, fullmaktskomiteen. Svarer delegat 27 om hvorfor de som ikke har sendt 

inn årsrapporter innen fristen, som ble satt av sentralstyret i november, ikke er tildelt stemmerett. Dette har 

det vært tydelig informert om ved flere anledninger gjennom året. 

Del.55-Alexandra Wiland (Oslo). Påpeker at det ikke står spesifisert en dato for innleveringsfrist i 

Framfylkingens vedtekter, og at man derfor kan sende inn helt fram til landsmøtet. Hun foreslår for 

landsmøtet at Hvaler og Gamle Oslo framlag gis fulle rettigheter med møte- og talerett. 
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Del.74-Knut Einar Ilseng (sentralstyret og fullmaktskomiteen), svarer på hvorfor sentralstyret har satt den 

fristen de har satt for innleverte årsrapporter. I vedtektene har vi ingen fastsatte datoer der, men under §10 

står det om styrets plikter for lokallagene.  For å regnes som et tellende framlag må laget levere inn 

årsrapport innen gjeldende frister. Det er landsmøtet, gjennom sitt valgte sentralstyre, som setter gjeldende 

frister. Vi må ha frister. 

 

Ordstyrer Åsta Rohmann setter forslaget fra del.55, Alexandra Wiland, opp mot innstillingen fra 

fullmaktskomiteen.  

 

Vedtak: Flertall for forslaget fra del.55, Alexandra Wiland. Hvaler og Gamle Oslo framlag gis fulle rettigheter 

med møte-, tale- og stemmerett i landsmøtet. 

 

Del.13-David Gulstad (Grorud), ønsker en oppklaring i hvilke rettigheter observatører og gjester har. 

Fullmaktskomiteen, Kristin Sæther og Knut Einar Ilseng: Etter landsmøtevedtak er det nå 18 framlag og 77 

delegater med stemmerett på landsmøtet. Fullmaktskomiteen innstiller på at observatører og gjester ikke 

får tale- og forslagsrett. 

Vedtak: Antall deltagende framlag og delegater, og innstilling på at observatører/gjester ikke får tale- og 

forslagsrett vedtas. 

Redaksjonskomite for vedtektsendringer: 

Hillevi Tovik/leder (Kurland), Olav Neerland (Elverum), Ali Malick (Åsane), Hege N. Kristoffersen (Grorud). 

Etter forslag fra del. 66-Siv Beate Sølna Strømsrud, Ådalsbruk framlag, blir også Camilla Seterholen (Odal) 

valgt inn i redaksjonskomiteen for vedtektsendringer. 

Vedtak: Redaksjonskomiteen for vedtektsendringer enstemmig valgt. 

Redaksjonskomite for innkomne forslag: 

Benedicte Andersen Talhaugen/ leder (Elverum), Petter Lundström (Fredrikstad), Vebjørn Orbraaten 

(Gudbrandsdalen), Alexandra Wiland (Oslo),) og Petter Lundström (Fredrikstad). 

 

Ordet til saken: 

Del.51-Camilla Seterholen (Odal) foreslår Allix Ilseng (Odal) inn i komiteen. 

Del.26-Marcela Teresa Bakken (IØF) foreslår Isabella Valdes-Gonzales (IØF) og Julia Wyszniewska (IØF) til 

komiteen. 

Del.13-David Gulstad (Grorud) foreslår Selma Bugge Frantzen (GOF) til komiteen.  

Vedtak: Alle velges enstemmig ved akklamasjon 

 

Valgkomite:  

Sentralstyret foreslår at LM opprettholder medlemmer fra den forberedende valgkomiteen som er til stede 

på landsmøtet. May Tove Tollefsen, leder (Odal), Arne Løseth (Kurland) og Sebastian Staalesen (Oslo). 

Vedtak: Valgkomiteen velges enstemmig ved akklamasjon 

Reisefordelingskomité:  

Saeed Altahami og Vår Hartz Nilsen 

Vedtak: Velges enstemmig ved akklamasjon 

Ordet til konstituering av LM: 

Del.46-Tone Ilseng (Odal), oppfordrer alle til å behandle hverandre med respekt og med gode holdninger 

gjennom landsmøtehelgen. Det er barn og unge til stede, la oss gå foran som et godt eksempel. 

Ordstyrer Åsta Rohmann går gjennom forretningsorden for landsmøtet. 

Del. 27-Kurt Frantzen (IØF) – ber om at dirigentbordet viser delegatene hvordan de viser om de tar ordet 

eller har en replikk. 
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Ordstyrer Shakeel Rehman opplyser at sentralstyret har tatt ut replikkordskiftet fra forretningsorden. Hvis 

LM ønsker det inne, må det foreslås på nytt. Ordstyrer forteller også salen at dirigentbordet kommer til å 

klargjøre alle ord og uttrykk etter hvert som de dukker opp under LM. 

Ordstyrer Åsta Rohmann går gjennom beredskapsplanen, og at generalsekretæren er beredskapsansvarlig, 

at Tor Engevik er førstehjelpsansvarlig og hvor oppmøtestedet er ved evakuering. 

Redaksjonskomiteen for uttalelser: 

Karelius Godal (Fredrikstad) og Tonje Tovik (generalsekretær) 

Vedtak: Enstemmig valgt ved akklamasjon 

Valgkomite: Sentralstyret foreslår at LM opprettholder medlemmer fra den forberedende valgkomiteen som 

er til stede på landsmøtet. May Tove Tollefsen (leder), Arne Løseth og Sebastian Staalesen. 

Konstituering: Alle de foreslåtte funksjonærene under vårt 21’landsmøte velges ved akklamasjon. 

 

Dagsordenens punkt 3: Beretninger fra sentralstyret og 

kontrollkomiteen 

Framfylkingens beretning for landsmøteperioden 2021-2023: 

Generalsekretær, Tonje Tovik, la fram Framfylkingens årsberetning, forklarer bakgrunnen for innholdet, og 

hvordan vi som organisasjon har klart oss gjennom de to siste årene i lys av pandemien 

Generalsekretæren forteller også om vårsemesterets prosjekt, hvor Åsta Rohmann har jobbet i en 20% 

stilling for å lage en kvalitativ undersøkelse i medlemsmassen vår. Prosjektet har fått navnet «Bærekraftig 

medlemsvekst».  

Åsta presenterer resultatene av prosjektet - hva som er godt og hva vi kan gjøre framover. 

Ordet til beretningen og presentasjonen av «Bærekraftig medlemsvekst»: 

Del. 27-Kurt Frantzen (IØF), flott presentasjon, flott prosjekt. Etterlyser hvordan det skal brukes videre. 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær), resultatet av prosjektet leveres akkurat nå, på landsmøtet. Men dette 

skal brukes videre i arbeidet for vekst. Av sentralstyret og av lagene. Vi skal møtes og snakke mer om veien 

videre.  

Del.76-Tom Rød (Hvaler), vi står merket som inaktive, men er på vei oppover og ønsker ikke å stå som 

inaktive i medlemsoversikten. Fremmer forslag om at Hvaler får stå som aktive i beretningen. 

Del.55-Alexandra Wiland (Oslo). Framfylkingen er kult, barn og ungdommer er noe av det viktigste. Synes 

rapporten til Åsta var veldig bra. Håper den munner ut i en handlingsplan, med konkrete punkter for hva en 

skal gjøre. Synlighet er så viktig, vi er for lite kjent i egen familie. Påpeker en liten skrivefeil i beretningen. 
Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær), forklarer hvorfor Hvaler står oppført som inaktive. De har ikke svart på 

henvendelser, eller har tatt kontakt selv. De er inaktive etter vedtektene. Selv om de ikke kan stå som aktive 

i denne beretningen, så kommer laget til å stå som aktive i den neste beretningen nå som de er oppe og står 

igjen. 

Del.76-Tom Rød (Hvaler), trekker sitt forslag. 

Vedtak: Framfylkingens beretning for perioden godkjennes. 

Kontrollkomiteens beretning for landsmøteperioden 2021 – 2023: 
Kontrollkomiteens medlem, David Gulstad, leser opp deres beretning for perioden 2021-2023. 
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Under beretningen la David fram følgende endringen: Kontrollkomitéen har hatt møte med sentralstyret før 

Landsmøtestart og flertallet i sentralstyret har vedtatt at innstillingen som gjelder punkt 1 i 

kontrollkomitéens anmerkninger på sentralstyrets arbeid endres fra ansatt til valgt Generalsekretær. 

Dermed er ikke lengre punkt 1 i kontrollkomitéens beretning aktuell. 

Den nye beretningen blir da slik:   

Tilsyn med at Framfylkingens virksomhet er i samsvar med vedtak Kontrollkomiteens vurdering er at 

Framfylkingens virksomhet i det aller vesentligste har skjedd i samsvar med vedtak, vedtekter, øvrige 

styringsdokumenter og med god organisasjonspraksis gjennom perioden. Det var er imidlertid 1 unntak fra 

dette, som kontrollkomiteen vil påpeke overfor landsmøtet:  

1. Sentralstyret utsatte behandlingen av deler av innstillingene til landsmøtet. Årsaken til dette er at 

sentralstyret underveis i møtet ble ikke- vedtaksdyktig, ved at sentralstyremedlemmer forlot møtet under 

saksbehandlingen. Kontrollkomitéen understreker overfor landsmøtet at vedtektene slår fast følgende: 

«Saksliste, forretningsorden og innkomne forslag med innstillinger sendes representantene senest to – 2 – 

måneder før møtet. Kontrollkomiteen mener at sentralstyret ikke hadde noen annen utvei enn å vente med 

behandlingen av de resterende innstillingene, all den tid det ikke var et tilstrekkelig antall 

sentralstyremedlemmer til stede for å kunne behandle innstillinger på alle sakene. Vedtektene sier at 

sentralstyret skal innstille, og her kunne ikke både tidsfristen og kravet til at sentralstyret skal innstille – 

være oppfylt samtidig. Forslagene har for øvrig vært kjent for organisasjonen. Her anbefaler 

kontrollkomitéen at innstillingene blir med i arbeidet til redaksjonskomiteen for vedtekter, med unntak av 

forslag 6 (som redegjort ovenfor er et nytt forslag og ikke en innstilling – og anbefales avvist). 

Forslag til vedtak: Landsmøte vedtar kontrollkomitéens beretning med de endringer som kontrollkomitéens 

medlem David Gulstad har redegjort for.   

Ordet til kontrollkomiteens beretning: 

Del. 46, Tone Ilseng (Odal), synes det er vel strenge regler rundt møteplikten i sst, en må kunne prioritere 

jobb først, og frivillighet etterpå. 

Del. 73, Kristin Sæther (styreleder), redegjør for hvorfor det er så viktig at de som tar på seg verv tar dette 

på fullt alvor, Framfylkingen er helt avhengige av et arbeidende og velfungerende sentralstyre (sst). 

Del.13-David Gulstad (kontrollkomiteen), sier kontrollkomiteen har merket seg at det er en del fravær i sst, 

og ber alle tenke godt over om de har tida det kreves å gjøre en god innsats i sentralstyret før de takker ja.  

Del. 55-Alexandra Wiland (Oslo), støtter det styreleder og kontrollkomiteen sier, viktig å prioritere vervet 

selv om det er frivillig. 

Del. 10-Petter Lundström (Fredrikstad), forklarer situasjonen i sst-møtet da vi mot slutten ikke lenger var 

vedtaksdyktige, dette var i behandlingen av saken om ansettelsesforhold rundt generalsekretærposten. 

Del. 27-Kurt Frantzen (Indre Østfold), lurer på hvorfor vi ikke lenger praktiserer frikjøp. 

Del.13 David Gulstad (kontrollkomiteen), redegjør for LM at Framfylkingen fremdeles benytter praksisen 

med frikjøp, det er ingen som kommer til å tape inntekt på å ta på seg tillitsverv. 

Vedtak: Landsmøtet tar kontrollkomiteens beretning for 2021-2023 til etterretning. 

Reisefordeling:  
Vår Hartz Nilsen fra reisefordelingskomiteen informerer landsmøtet om innlevering av 

reisefordelingsskjemaene fra lagene, frister og hvordan lagene kan ettersende kvitteringer for hjemreisen. 
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Dagsordenens punkt 4:  

Regnskap og revisjonsberetninger 2021-2023 

Generalsekretær Tonje Tovik legger fram regnskapet for landsmøtet, seksjon for seksjon, en grundig 

gjennomgang av alt som ligger bak, og alle mulighetene vi har.  

 
Ordet til sak om regnskap: 

Del. 51-Camilla Seterholen (Odal), spørsmål om lønn i 2020, og spørsmål om kontingentfordeling til 

framlagene. 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær), kontingenten fordeles etter medlemstallet. At lønnsutgifter er lik i 

2020 og 2021 kommer av at vi hadde en til på kontoret halve året 2020. 

Del.34-Adriana Cvjetkovic (Kurland), lurer på om tilskuddet fra LO er justert de seinere årene? 

Del.73-Kristin Sæther (Styreleder), svarer at LO tilskuddet er justert opp, men at vi trenger å bli større for å 

få mer.  

Del. 7-Olav Neerland (Elverum), kan vi gjøre noe for å påvirke en økning av tilskuddet fra LO? 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær), for å be om en ny økning i tilskuddet må vi nesten bli flere 

medlemmer.  

Del. 13-David Gulstad (Grorud), oppfordrer alle i frammen som også sitter i andre LO-forbund om å spille inn 

på sine sentrale møter at det bevilges penger til Framfylkingen. Forundret over at noen lag ikke sender inn 

så de får «gratis penger» tilbake fra kontingentrefusjon.  

Del. 01-Anneth Winger (Auli), synes egenkapitalen er litt lav med tanke på ansatte og administrasjonen. 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær), likviditeten er etter anbefalinger fra kontrollkomiteen. Likviditeten er 

god, og vi kan drifte fullt ut i tre måneder hvis vi legger ned. 

Del. 27-Kurt Frantzen (Indre Østfold), mange framlag har god økonomi og klarer å skaffe penger selv. Noen 

lag har en barriere for å søke penger. Kan vi lage maler for hvordan søke penger fra offentlige, fond og 

organisasjoner?  

Del. 72-Hillevi Tovik (Indre Østfold), tror ikke det er de store aktivitetene som verver flest langsiktige 

medlemmene, men at de små og lokale aktivitetene trekker folk som blir værende.  

 

Vedtak: Framfylkingens regnskap, med de nye endringene, for perioden godkjennes. 

 

Revisjonsberetning for perioden 2021-2023: 

Dirigent Åsta Rohmann leser opp konklusjonene fra de to uavhengige revisjonsberetningene fra 

statsautorisert Myrdahl og Sveen, for henholdsvis 2021 og 2022. 

- Først leser hun opp konklusjonen fra statsautorisert revisor Myrdahl og Sveen for 2021. 

- Deretter leser hun opp konklusjonen fra statsautorisert revisor Myrdahl og Sveen for 2022. 

Vedtak: Revisjonsberetningene for 2021 og 2022 tas til etterretning 

 

Beskjeder fra dirigentbordet: 

Viktig at alle som skal bli borte fra landsmøtet i lenger periode, søker om permisjon. Hvis noen av 

delegatene skal ut på toalett eller lignende korte turer trenger en ikke søke permisjon, men en må levere 

inn delegatkortet så fullmaktskomiteen til enhver tid vet hvor mange stemmeberettigede som er i salen. 
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Dagsordenens punkt 5: Trygg, åpen og inkluderende – 

organisatorisk og etisk handlingsplan 

 
Før vi går igjennom handlingsplanen har det kommet inn to permisjonssøknader, og fullmaktskomiteen har 
innstilt på at vi godkjenner det. Er LM enige? 
Vedtak: Permisjonssøknadene innvilges.  
 

Generalsekretær, Tonje Tovik, legger fram hele handlingsplanen for landsmøtet, og forteller om veien fram 

til slik den foreligger i dag. Planen har hele tiden vært at handlingsplanen skal rulleres mellom landsmøtene, 

slik at den er dynamisk og alltid aktuell. Generalsekretæren ber alle framlagene tar den aktivt i bruk. Lese 

den og snakke om den på sine styremøter. Dette er nyttig for lagene fordi dette er et dokument i 

organisasjonsdrift og om å tenke helhetlig rundt hvordan vi skal være en trygg, åpen og inkluderende 

organisasjon.  

Generalsekretæren går gjennom alle de nye tilleggene som organisasjonsutvalget har lagt inn i 

handlingsplanen siden forrige landsmøte.  

Ordet til saken: 

Del.55-Alexandra Wiland (Oslo). Forslag til tillegg i teksten på side 3, om ideologi, første setning. 

«Framfylkingen er en ideologisk organisasjon» – endres til «Framfylkingen er en ideologisk og demokratisk 

organisasjon». 

Vedtak: Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for innkomne forslag for behandling der og innstilling til 

LM. 

 

 

Dagsordenens punkt 6: Innkomne forslag og uttalelser 

Forslagene i sin helhet kan leses i heftet «Innkomne forslag til Framfylkingens 21. ordinære landsmøte». 

Debatten rundt forslagene tas på LMs første dag, men selve voteringen finner sted etter at 

redaksjonskomiteen kommer tilbake med sine forslag i morgen. 

Forslag 1: Framfylkingen får et internasjonalt navn – Internasjonalt utvalg 

Internasjonalt utvalg foreslår å ha et engelsk navn på vår organisasjon: 

FRAM - Children, Youth and Family Falcons, eller’ FRAM - Children, Youth and Family organization 

Sentralstyrets innstilling: Sentralstyret støtter intensjonen i forslaget og anerkjenner behovet for å bruke et 

internasjonalt navn. Sentralstyret går inn for to forslag, ett av de foreslåtte og ett nytt forslag tilnavn for 

Landsmøtet til diskusjon og avstemming. 

Vi går inn for å velge mellom: 

FRAM - Children, Youth and Family Falcons, eller FRAM - Falcons of Norway 
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Forslag 2: Framfylkingen oversender aktuelle artikler til alle LO-forbundene – Gudbrandsdal 

Sentralstyrets innstilling: Forslaget støttes. Dette er viktig å holde fokus på, og er allerede ivaretatt. Aktuelle 

artikler sendes til aktuelle LO forbund når det er aktuelt. 

 

Forslag 3: Tiltak i jubileumsåret 2024 – vi er 90 år – Sentralstyret 

• Ukentlig SoMe innlegg med et budskap fra historien (slagord, sitater o.l.) 

• Framlagene markerer 90 års dagen minst en gang ila året lokalt. 

• Barnas landsmøte markerer 90 års-dagen med innslag av historie og fremtid.:  

Forslag til tittel: Om ti år bestemmer vi! 

Hovedgjest: Gro Harlem Brundtland inviteres – hvordan var hennes tid i Fram? 

• Lage en fotoutstilling med innslag fra 10-årene i Framfylkingens historie 

• Festarrangement hvor utstillingen vises og det inviteres gjester f.eks. i Kongressenteret 

20.november som er Framfylkingens dag.  

Argumentasjon: Framfylkingen har en lang historie som ikke alle er kjent med, men som vi må synliggjøre og 

skape engasjement rundt. Framlagene må finne sin egen historie og markere den for å skap tilhørighet for 

sine medlemmer. Jubileet 90 år er en opptakt til det store 100 års jubileet, det blir derfor viktig å høste 

erfaringer fra markeringer i 2024. 

Sentralstyrets innstilling: Forslagene støttes 

 

Forslag 4: Det nedsettes en jubileumskomite for 100 års jubileet på LM 23 – Sentralstyret 

Om ti år fyller Framfylkingen 100 år. Et godt tilrettelagt jubileumsår trenger god planlegging. Vi vet at det er 

krevende å arrangere et jubileum som er stort og mener det beste for Framfylkingen er å sikre langsiktig 

planlegging.  Ved å nedsette en komite allerede i år, kan vi sikre at det blir et jevnt arbeid mot jubileet og 

som tidlig legger rammene for hva som skal planlegges. Når man fordeler oppgaver i lang tid før jubileet  

starter er det større mulighet for at planene gjennomføres.  Om medlemmer forsvinner ut av 

organisasjonen i løpet av planleggingstiden kan sikres ved at man kan skifte ut medlemmer underveis når 

det eventuelt skjer, slik at arbeidsflyten består. 

 

Forslag 5: Bærekraft, klima og miljø – Barnas landsmøte 

• Barnas Landsmøte vil at Framfylkingen skal ta klimaendringene og bærekraft på alvor.  

• Vi vil at Framfylkingen oppfordrer til å reparere, eller lage noe annet av gammelt, framfor å kjøpe nytt. 

Klær Framfylkingen får laget skal være så bærekraftig som mulig, miljømerket og aller helst Fair Trade.  

• Vi vil at Framfylkingen skal være et godt eksempel og resirkulere og/eller gjenbruke papir de bruker. 

 • Vi vil at Framfylkingen skal kjøpe minst mulig, helst ingen ting, som er laget av plast, når det er mulig.  

• Framfylkingen skal bruke minst mulig strøm, og oppfordre til å bruke kollektiv transport til og fra sine 

aktiviteter.  

• Framfylkingen må støtte organisasjoner som kjemper mot miljøødeleggelser og klimaendringer, og delta i 

demonstrasjoner mot klimaendringer når det er mulig.  

• Barnas Landsmøte vil at Framfylkingen skal tenke bærekraft i sitt arbeid, og at de skal støtte andre som 

jobber mot samme mål.  

• Vi vil at Framfylkingen skal markere Earth Hour hvert år. Det er vi barna som skal leve med de endringen 

som skjer, og vi vil ha en jord vi kan leve av, men også på.  

Sentralstyrets innstilling: Forslagene støttes 
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Forslag 6: Forskjeller og fattigdom: vi vil at alle skal ha det bra! – Barnas landsmøte 

• Barnas Landsmøte vil at Framfylkingen skal fortsette å lage aktiviteter og leire som alle kan være med på. 

Vi skal være et sted alle barn er velkommen, uavhengig av familiens inntekt.  

• Framfylkingen skal også minne sine medlemmer på at vi skal behandle alle med respekt, alle er like mye 

verdt.  

• Framfylkingen skal fortsette å sette fokus på forskjellene i samfunnet og verden. Vi vil også at 

Framfylkingen, sentralt og lokalt, skal sette i gang en innsamling til for eksempel SOS Barnebyer eller direkte 

til barn i flyktningleirer.  

• Vi vil også at Framfylkingen skal oppfordre sine medlemmer til å samle sammen klær og leker som ikke 

brukes lenger, og leverer det så det kan deles med noen som vil ha glede av det.  

Sentralstyrets innstilling: Forslagene støttes 

 

Forslag 7: Om demokrati: Ta barn på alvor – Barnas landsmøte 

• At Framfylkingen skal huske på at når barn deltar på de voksne møtene deres, så må de huske å 

tilrettelegge møtene litt etter barna også, gjennom kortere økter og flere pauser.  

• Når vi barn deltar på møter, må de voksne huske på at vi også skal høre på, og de må gjøre seg godt 

forstått.  

•Vi vil at Framfylkingen alltid skal støtte at 16-åringer skal få stemmerett ved valg i Norge.  

• Vi barna er viktige, det er vi som er framtida. Derfor vil vi at Framfylkingen og framlagene også skal høre 

på hva vi vil, og spørre oss om råd når de skal lage aktiviteter som er for oss. 

Sentralstyrets innstilling: Forslagene støttes 

 

Ordet til innkomne forslag: 

Forslag 1:  

Del.47- Chen Emilie Lei (Kurland). Nytt forslag til internasjonalt navn: Endre fra «FRAM - Falcons of Norway» 

til «FRAM - Falcons from Norway», dette høres mindre ekstremt ut og er enkelt å huske. 

Forslag 2: Ingen tok ordet. 

Forslag 3: Ingen tok ordet. 

Forslag 4:  

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær). Et hundreårsjubileum må vi være forberedt på. Vi mener det er lurt å 

nedsette en komité som allerede nå begynner å jobbe sakte og sikkert med en plan for hvordan 100-

årsjubiléet skal markeres. Vi ønsker noen hender som har lyst å være med på dette. Ingen binder seg for ti 

år, men binder seg for å starte opp arbeidet. Hvis noen ønsker å delta ber vi om forslag på navn/framlag opp 

på dirigentbordet så vi kan ta det med oss.  

Forslag 5: Ingen tok ordet. 

Forslag 6:  

Del.12-Hege N. Kristoffersen (Grorud). Nytt forslag til et tillegg til kulepunkt 3 i forslaget: Landsmøtet ber 

sentralstyret/ internasjonalt utvalg jobbe fram en innsamlingsaksjon eller prosjekt for organisasjonen 

sentralt og lokalt til et formål hentet fra våre søsterorganisasjoner eller nasjonale 

samarbeidsorganisasjoner/ LO-familien. 

Forslag 7: Ingen tok ordet til forslag 7. 
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Uttalelser fra Landsmøtet: 

Generalsekretær, Tonje Tovik, leser opp to uttalelser for landsmøtet: 

• «Flyktninger har rett til å komme i trygghet» - Verdenssamfunnet må ta sitt ansvar på alvor og 

trappe opp innsatsen for å beskytte mennesker på flukt! Norge må handle i solidaritet. Ikke kutt i 

kvota, ta imot 5000. 

• «Økte utgifter gir dårlig helse og økt konfliktnivå i familier» - Å sikre familiene en økonomi det går 

å leve av forebygger ikke bare fattigdom, men også vold i nære relasjoner. Gode oppvekstsvilkår for 

alle barn vil bedre vår felles framtid. 

Det kommer et forslag om at det nedsettes en egen redaksjonskomité for uttalelser fra landsmøtet.  

Sentralstyret innstiller på at del.46, Tonje Tovik (generalsekretær og Kurland) og del.9, Karelius Godal-Røvik 

(Fredrikstad). 

Redaksjonskomiteen for uttalelser: 

Karelius Godal (Fredrikstad) og Tonje Tovik (Kurland) 

Vedtak: Velges enstemmig ved akklamasjon 

Fra dirigentbordet: 

Det har kommet inn et nytt forslag til forslag nummer en «internasjonalt navn», fra Kurland. Nytt forslag til 

internasjonalt navn: Endre fra «Falcons of Norway» til «Falcons from Norway». 

Vi foreslår at dette oversendes sammen med de andre forslagene til redaksjonskomitéen. 

Alle forslag med tilleggsforslag og endringer oversendes redaksjonskomitéen for innkomne forslag for 

bearbeiding der. Kan landsmøtet godkjenne dette? 

Vedtak: Alle forslag oversendes for bearbeiding i redaksjonskomiteen for innkomne forslag, enstemmig 

vedtatt. 

 

Søndag 25/6 –Behandling av redaksjonskomitéens innstillinger til landsmøtet: 

Redaksjonskomiteen, Benedicte Andersen Talhaugen, Vebjørn Orbraaten, Alexandra Wiland og Petter 

Lundström, legger fram komiteens innstillinger til de innkomne forslagene fra talerstolen, og går grundig 

gjennom alle innstillingene. 

Forslag 1: Framfylkingen får et internasjonalt navn – Internasjonalt utvalg 

Redaksjonskomitéen støtter forslaget om navnet «FRAM - Falcons of Norway» 

-Kurland opprettholder sitt forslag om at navnet skal være «FRAM – Falcons from Norway» 

 

Dirigentbordet: Forslaget fra Kurland og innstillingen fra redaksjonskomitéen settes mot hverandre og det 

stemmes. 

Vedtak: Navnet «FRAM – Falcons from Norway» vedtas med stort flertall 

Forslag 2: Framfylkingen oversender aktuelle artikler til alle LO-forbundene – Gudbrandsdal 

Redaksjonskomitéen støtter forslaget og ønsker å henvise til rapport om bærekraftig medlemsutvikling. 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 

Forslag 3: Tiltak i jubileumsåret 2024 – vi er 90 år – Sentralstyret 

Redaksjonskomitéen støtter forslaget og støtter sentralstyrets innstilling 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 
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Forslag 4: Det nedsettes en jubileumskomite for 100 års jubileet på LM 23 – Sentralstyret 

Redaksjonskomitéen støtter forslaget og anbefaler at denne gruppen tar med seg erfaringer fra 90-

årsjubileet. 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær): ber om navneforslag nå, vi kan ikke stemme over en komité hvis vi 

ikke har noen navn. 

Dirigent: Leser opp de tre innkomne forsalgene til navn på deltagere i jubileumskomitéen: 

Del. 27-Kurt Frantzen (Indre Østfold), foreslår Steinar Arnesen. 

Del. 22- Helge Ørnø (Indre Østfold), foreslår Kurt Frantzen. 

Del.72-Hillevi Tovik (Kurland), foreslår Åsta Rohmann. 

Vedtak: Innstillingen fra redaksjonskomitéen og de foreslåtte medlemmene av jubileumskomitéen er 

enstemmig vedtatt. 

 

Forslag 5: Bærekraft, klima og miljø – Barnas landsmøte 

Redaksjonskomitéen støtter forslaget og sentralstyrets innstilling. 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 

Forslag 6: Forskjeller og fattigdom: vi vil at alle skal ha det bra! – Barnas landsmøte 

Redaksjonskomitéen støtter forslaget og at tilleggsforslaget fra Grorud legges til. 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 

 

Forslag 7: Om demokrati: Ta barn på alvor – Barnas landsmøte 

Redaksjonskomitéen støtter forslaget og støtter sentralstyrets innstilling. 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 

 
Framfylkingens organisatoriske og handlingsplan - Trygg, åpen og inkluderende 

Det har kommet inn forslag om at det skal legges inn et tillegg i teksten på side 3, om ideologi, første setning 

legges det til … og demokratisk organisasjon.  

 

Redaksjonskomitéen innstiller på at forslaget tas inn i handlingsplanen. 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 

 

 

Behandling av uttalelsene fra Landsmøtet 
Redaksjonskomiteen for uttalelser, Karelius Godal og Tonje Tovik leser opp de to uttalelsene de har 

utarbeidet, og mottar sterk applaus. 

Vedtak: Uttalelsene «Flyktninger har rett til å komme i trygghet» og «Økte utgifter gir dårlig helse og økt 

konfliktnivå i familier» vedtas enstemmig. 

 

Dagsordenens punkt 7: Innkomne forslag til vedtekter 
 

Forslag 1 -Ny paragraf §15 om STØTTEMEDLEMSKAP 

Forslagsstiller: Sentralstyret 

Framfylkingen innfører støttemedlemskap som egen kategori. Med NY Paragraf §15 STØTTEMEDLEMSKAP: 



 

12 
 

Voksne over 26 år kan være individuelt støttemedlem uten demokratiske rettigheter. Disse 

medlemmene inngår ikke i det tellende totale medlemstallet. Støttemedlem betaler en minimums 

støtte som donasjon til organisasjonen. Framlagene støttemedlemmet tilhører tilføres 75% av 

summen som doneres.  

 

Begrunnelse:  

Ordningen er ment som en mulighet for voksne personer som ikke ønsker å være fullverdig medlem, men 

som har en relasjon de vil beholde til organisasjonen og/eller ønsker å støtte Framfylkingens arbeid 

gjennom å bidra til aktivitet og årlig frivillig donasjon.    

 

Forslag 2 -Om endringer i Framfylkingens vedtekter §3 og §10 

Forslagsstiller: Framfylkingen i Oslo 

Forslagets formål er å gjøre det mulig for voksne over 26 år å delta i Framlagas aktiviteter uten å bli 

registrert som medlem med stemmerett i organisasjonen. Disse personene kan være frivillige ledere eller 

passive veteraner og/eller foreldre til aktive barn, som innimellom vil være med i aktiviteter. 

Mange framlag og fylkesledd «sliter» med aldersfordelinga i medlemsmassen sin. Det er et krav også i 

kommunen og fylket at lag som skal motta kultur- og/eller driftsstøtte må ha et flertall av «tellende 

medlemmer», målt mot den totale registrerte medlemsmassen, for å kunne søke om offentlig støtte. 

Det er to §§ i vedtektene som behandler medlemskap og kontingent, § 3 og § 10. 

Poenget i § 3 er at man må betale årlig kontingent for å være medlem i organisasjonen. Staten forholder seg 

ikke til dette punktet, både departementet, som deler ut driftsstøtte, og riksrevisjonen forholder seg til 

hvem som står i medlemsregisteret, uavhengig av om de har betalt kontingent eller ikke. I § 10 er det et 

avsnitt om aktivitetsavgift. Det er § 10 som kan endres til Framfylkingens fordel: 

§ 3 MELEMSKAP OG KONTINGENT  

Alle som godtar Framfylkingens vedtekter og betaler kontingent kan være medlem av 

organisasjonen. For å opprettholde medlemskapet må kontingent betales for hvert år. 

Medlemskontingenten fastsettes av Landsmøtet. Framlaget får 75% og Framfylkingen sentralt 25% 

av kontingenten. 

§ 10 LOKALLAG – utdrag (handler om organisering av framlaga og aktivitetsavgifter) 

I alle framlag kan det, i tillegg til kontingenten, ilegges aktivitetsavgifter.  

Dette gjøres enten generelt eller spesielt til beskrevne aktiviteter 

Dette avsnittet kan enkelt endres slik det er skrevet nedenfor (overstrøket =fjernes, understreket =tas inn): 

I alle framlag kan det, i tillegg til kontingenten, ilegges aktivitetsavgifter. Dette gjøres enten generelt 

eller spesielt til beskrevne aktiviteter. Personer over 25 år som kun betaler aktivitetsavgift, kan delta 

i framlagets aktiviteter, men har ikke medlemskap eller stemmerett i organisasjonen. Aktivitetsavgift 

betales til det lokale framlaget, som beholder denne avgiften til dekning av lokale aktiviteter. 

Denne formuleringen beskriver veteraner og passive voksne som deltakere, og ikke som medlemmer. 

Dersom det ikke er aktuelt å ta utgangspunkt i den muligheten aktivitetsavgift gir, kan Framfylkingen innføre 

flerårig kontingent for voksne støttemedlemmer. Mange (passive) voksne medlemmer beholder sitt 

medlemskap av nostalgi eller fordi de ble meldt inn i en familie med barn /barnebarn. De fleste av disse 

personene er med nettopp for å støtte opp om aktivitetene for barn og unge. 

Et slikt støttemedlemskap kan føres inn i vedtektenes § 3 eller § 10:  
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Medlemmer over 25 år kan registreres som støttemedlem i et framlag og betale flerårig kontingent 

til sitt lokale framlag. En Flerårig kontingent kan betales for minimum tre år. Kontingenten for 

flerårig støttemedlemskap avgjøres av lokallaget som beholder hele den innbetalte summen. 

Sentralstyrets innstilling:  

- Forslag til §3 støttes ikke slik forslaget står.  

   Sentralstyret støtter intensjonen om å bedre aldersbalansen ved for eksempel å innføre 

   støttemedlemskapsordning på sikt. Se sentralstyrets forslag 1.  

- At lokallaget skal beholde inntekten fra donasjonene fra støttemedlemmene uten selv å forvalte 

   ordningen støttes ikke.  

- Flerårig kontingent støttes ikke. 

Begrunnelse: Generelt mener sentralstyret at det ikke er et stort problem med voksne som belaster 

aldersbalansen, og at vi alltid må bestrebe oss mot å verve nye medlemmer som er barn slik formålet er for 

Framfylkingen. Der det er et problem som i Oslo, pga. krav om større prosentandel under 26 år enn ellers i 

landet for å være berettiget kommunale midler, vil en opprydding i medlemsregisteret i forståelse med de 

medlemmene som er i den kategorien vil løse saken om ubalanse i alder.  

Disse medlemmene kan få tilbud om å være støttemedlem og i stedet donere en sum, og/eller bidra uten å 

være betalende medlem. Eller man kan lage lokale avtaler om donasjoner som går utenom Framfylkingens 

medlemsregister. Dette må håndteres forsvarlig lokalt.  

Dersom man ønsker fulle rettigheter som medlem, fortsetter en som kontingentbetalende medlem. Vedtekt 

som åpner for et register med støttemedlemskap og flerårig avgift som beholdes i lokallaget mener vi bør 

avvises av landsmøtet. 

Vedtektene begrenser ikke lokallaget fra å ha aktivitetsavgifter og dette kan organiseres lokalt. Kontingent 

derimot er normalt noe som knyttes til medlemskap, og i de fleste organisasjoner har et betalt medlemskap 

fulle rettigheter.  

Dersom det lokale framlaget ønsker et støttemedlemsregister hvor framlaget beholder inntekten, kan det 

ikke være en del av et sentralt register som administrerer medlemsregisteret for alle framlag på like 

premisser. 

På den annen side har HyperSys en mulighet for støttemedlemskapsregistrering der (frivillige) donasjoner 

tas imot som støtte til Framfylkingen. Det kan dersom landsmøtet går inn for en slik ordning lages en 

utbetalingsordning på samme måte som ved kontingentfordeling.  

Sentralstyrets innstilling:  

- Forslag til §10 støttes ikke 

Begrunnelse: Framlagene kan velge å ta aktivitetsavgifter innenfor allerede eksisterende vedtekter og det 

følelsesmessige aspektet om tilhørighet til organisasjonen dekkes inn under et framtidig forslag om 

støttemedlemskap som egen kategori. 

Forslag 3 -Endring av §7 UNGDOMSUTVALG 

Forslagsstiller: Framfylkingens Ungdomsutvalg 

Fjerne «skal ha forskjellige kjønn» om leder og nestleder av ungdomsutvalget fra §7 og legge til «og det 

etterstrebes kjønnsbalanse i utvalget».  

Paragrafen nå: § 7 UNGDOMSUTVALG Ungdomsutvalget består av inntil sju medlemmer i alderen 13-26 år. 

Leder og nestleder skal ha forskjellige kjønn og velges særskilt i landsmøtet for en periode på to år. 
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Utvalgets fem ordinære medlemmer utpekes av sentralstyret. Ungdomsutvalget kan organisere 

undergrupper dersom dette er formålstjenlig. 

Paragrafen etter foreslåtte endringer: § 7 UNGDOMSUTVALG Ungdomsutvalget består av inntil sju 

medlemmer i alderen 13-26 år. Leder og nestleder velges særskilt i landsmøtet for en periode på to år. 

Utvalgets fem ordinære medlemmer utpekes av sentralstyret og det etterstrebes kjønnsbalanse i utvalget. 

Ungdomsutvalget kan organisere undergrupper dersom dette er formålstjenlig. 

Argumentasjon:  

Intensjonen om kjønnsbalanse i ungdomsutvalget er god. Det er viktig at ungdomsutvalget er et 

representativt utvalg slik at aktivitetstilbudene treffer hele målgruppen. Dette kan likevel ivaretas gjennom 

kjønnsbalanse i utvalget som helhet. Det behøver ikke være spesifisert i vedtektene at leder og nestleder 

skal ha forskjellige kjønn.  

Ordlyden i §7 om kjønn i ungdomsutvalget avviker betydelig fra §§ 5, 6, 10 og 11 om sentralstyret, 

kontrollkomiteen og lokallags- og fylkesstyret. Vi mener at det ikke er nødvendig å stille høyere krav til 

utvalget som fokuserer på ungdom, enn andre organer i organisasjonen.  

Om sentralstyret står det i §5 at det «(...)Ved valgene skal det tas hensyn til kjønn og geografisk spredning. 

Ungdom under 26 år skal være representert utover leder og nestleder i Ungdomsutvalget.». Det står ikke 

spesifisert at leder, nestleder og generalsekretær skal ha ulike kjønn. Det står at det ved valgene skal tas 

hensyn til blant annet kjønn - dette er den paragrafen som er mest spesifikk om ivaretakelse av 

kjønnsbalanse etter paragrafen om ungdomsutvalget. I §6 om kontrollkomiteen står det at «Medlemmer av 

kontrollkomiteen kan ikke inneha andre verv eller gis andre oppdrag i det sentrale leddet av organisasjonen 

(SST, valgkomite, utvalg m.m.) der det kan sås tvil om kontrollkomiteens vurderinger.». Om lokallagets styre 

står det i §10 at «Styret som skal bestå av minst tre - 3- representanter. Styret må ha minst to tellende 

medlemmer (under 26 år) dersom styret består av flere enn tre representanter.». Om fylkesstyret i §11 står 

det at «Fylkeslagets årsmøte velger leder, kasserer og sekretær, i tillegg til øvrige styremedlemmer. Alle lag 

bør være representert i fylkesstyret. Styret skal bestå av minst tre – 3 – representanter.». I §§ 6, 10 og 11 er 

det ikke beskrevet noen hensyn om kjønn.  

Organisasjonens øverste myndighet er Landsmøtet. I § 4 om den sentrale organisasjonen er det ikke nevn 

noe om kjønnsbalanse blant landsmøtets delegater. Heller ikke i §10 i delen om årsmøte og valg av 

delegater til landsmøtet er kjønn nevnt som en faktor som bør tas hensyn til. Mellom landsmøtene er 

sentralstyret organisasjonens ledende organ, og her er som nevnt kjønn en faktor som skal tas hensyn til i 

valg av sentralstyrets medlemmer, men ikke ledelse. At noe skal «hensyntas» betyr ikke nødvendigvis at det 

må ha en direkte effekt på resultatet av valget - det er mulig med en overvekt av ett kjønn så lenge kjønn 

har blitt tatt hensyn til, en indirekte effekt. En formulering som «skal ha forskjellige kjønn» slik nåværende 

§7 om ungdomsutvalget har, vil ha direkte effekt på resultatet av valget - det er ikke mulig med andre 

sammensetninger enn en mann og en kvinne. Resterende paragrafer som beskriver viktige komiteer og 

styrer har ingen krav til kjønn i styrene. For å sikre harmoni i vedtektene, bør ikke ungdomsutvalget ha de 

høyeste kravene til kjønnsbalanse. 

Sentralstyrets innstilling: Forslaget støttes 

 

Forslag 4 -Endring av § 4 DEN SENTRALE ORGANISASJONEN 

Forslagsstiller: Odal Framlag 

Landsmøtet, første avsnitt, linje 5 

Nåværende: Sentralstyret velges for 4 – fire – år, dog slik at leder og fire (4) av styremedlemmene velges det 

ene året, nestleder og resten av styremedlemmene det andre året. 
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Foreslått endring/tillegg (understreket): Sentralstyret velges for 4 – fire – år, dog slik at leder og fire (4) av 

styremedlemmene velges det ene året, nestleder og resten av styremedlemmene det andre året. 

Styremedlemmer kan velges for maks 3 perioder sammenhengende (12 år), men kan etter 2 år gjenvelges til 

sentralstyret på påfølgende landsmøte. 

Hensikt: Rullering på sentralstyremedlemmer, unngår «rovdrift» på enkeltpersoner og vil gi flere muligheten 

til å delta aktivt i sentralstyret. 

Sentralstyrets innstilling: Forslaget støttes ikke 

Begrunnelse: Framfylkingen opplever at det er passelig utskiftning av sentralstyremedlemmer, og at vi er 

mer bekymret for at valgkomiteen opplever å ikke få tilstrekkelig med nominasjoner fra framlagene og 

medlemmer som ønsker å stille til sentralstyret.  

 

Forslag 5 -Ny paragraf: §12 VARSLINGSUTVALG 

Forslagstiller: Framfylkingens organisasjonsutvalg  

Framfylkingen har et varslingsutvalg bestående av leder, generalsekretær og nestleder. De er en del av 

varslingsutvalget i kraft av sitt verv eller stilling og vil ikke formelt velges til oppgaven. Sentralstyret i rekke er 

vara til varslingsutvalget ved behov. 

Varslingsutvalget er ansvarlig for håndtering av varslingssaker fra start til slutt. Det er varslingsutvalgets 

oppgave å sørge for at alle involverte er ivaretatt og fulgt opp. Alle parter skal høres og får likeverdig 

behandling. 

Varslinger omfattes også av §12 Suspensjon og eksklusjon. 

Grunnleggende prinsipper for håndtering av alle saker.  

Disse er prinsippet om å ikke dele fortrolig informasjon (konfidensialitet), å være upartisk og ikke ha 

personlige interesser i saken (habilitet), og at den det varsles om får forklare seg om det hen er anklaget for 

(kontradiksjon). 

Sentralstyrets innstilling: Forslaget støttes. 

 

Forslag 6 -Endring av nåværende § 12 SUSPENSJON OG EKSKLUSJON 

Forslagstiller: Framfylkingens organisasjonsutvalg  

Nåværende paragraf: Sentralstyret og framlag har rett til å foreslå at enkeltmedlem som bryter med 

Framfylkingens vedtekter blir suspendert eller ekskludert. Sentralstyret fatter endelig vedtak. Den som 

foreslås suspendert og/eller ekskludert har rett til å bli hørt før vedtak fattes. Suspenderte medlemmer 

utestenges for den perioden som blir bestemt i det enkelte tilfelle.  

Endringsforslaget TIL PARAGRAFEN består av en ny del i en setning og en ny setning og endring i rekkefølgen 

av setningene.  

NY § 13 SUSPENSJON OG EKSKLUSJON (Forslag til endringer er understreket) 

«Sentralstyret og framlag har rett til å foreslå at enkeltmedlem som bryter med Framfylkingens 

vedtekter og/eller etter varsling om brudd på etiske retningslinjer blir suspendert eller ekskludert.  

Suspenderte medlemmer utestenges for den perioden som blir bestemt i det enkelte tilfelle. Om et 

medlem har blitt varslet om til varslingsutvalget skal hen suspenderes i den tiden varselet er under 

behandling. 
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Den som foreslås suspendert og/eller ekskludert har rett til å bli hørt før vedtak fattes.  Sentralstyret 

fatter endelig vedtak.»  

FØLGELIG FÅR § 13 OPPLØSNING AV ORGANISASJONEN NYTT NUMMER OG BLIR  

§ 14 OPPLØSNING AV ORGANISASJONEN  

Sentralstyrets innstilling: Forslaget støttes 

 

Forslag 7 -Om § 4 DEN SENTRALE ORGANISASJONEN - Generalsekretæren  

Forslagsstiller: Sentralstyret 

Sentralstyret foreslår at generalsekretæren ansettes på åremål på 6 år, med maks to perioder (6+6) 

Begrunnelse: 

Under sentralstyrets behandling av innstillinger til forslagene om vedtektsendringer kom vi fram til at styret 

i §4 støtter intensjonen om endring av generalsekretærens stilling, men innstiller på å ikke støtte 

endringsforslagene til vedtekter som er kommet inn om generalsekretær.  

Styret har drøftet andre alternativer organisasjonsutvalget har jobbet med og som ble lagt fram som mulige 

ordninger. Etter avstemming gikk flertallet inn for å formulere et nytt forslag som ivaretar endring av rollen. 

Om forslaget vedtas vil det få konsekvens for alle innkomne forslag om paragraf §4 og generalsekretæren. 

Sentralstyremedlem Tor Engevik har tatt dissens og støtter ikke endring av vedtekten. 

 

Forslag 8 -Til vedtektenes §4, Den sentrale organisasjonen 

Forslagstiller: Kurland framlag 

Landsmøtet 

Følgende setning strykes: Generalsekretæren stiller med møte- og talerett på landsmøte. 

Begrunnelse: 

Generalsekretæren er landsmøtevalgt og bør ha samme rettigheter som de andre landsmøtevalgte 

sentralstyremedlemmer. 

Sentralstyrets innstilling: Sentralstyrets støtter intensjonen om endring av generalsekretærens stilling, men 

støtter ikke forslaget. Vi henviser til sentralstyrets forslag 6.  

Forslag 9 -Endring av § 4 DEN SENTRALE ORGANISASJONEN 

Forslagsstiller: Odal Framlag 

Landsmøtet, første avsnitt, linje 7  

 

Nåværende: Generalsekretæren er på valg hvert 4 – fjerde – år. Vervet som generalsekretær kan innehas 

maks 2 perioder (til sammen 8 år).  

Foreslått endring: Ny generalsekretær velges første gang for 4 år, og kan deretter gjenvelges maks tre 

ganger for 2 år av gangen (4 + 2 +2 +2). Vervet som generalsekretær kan innehas maks til sammen 10 år.  

Hensikt:  

Gir generalsekretæren arbeidsro og tid til å sette seg inn i oppgavene. Generalsekretæren må deretter få 

fornyet tillitt på hvert landsmøte etter den første 4-års-perioden. 

Sentralstyrets innstilling: Sentralstyrets støtter intensjonen om endring av generalsekretærens stilling, men 

støtter ikke forslaget. Vi henviser til sentralstyrets forslag 6. 
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Forslag 10 -Endring av § 4 DEN SENTRALE ORGANISASJONEN 

Forslagsstiller: Odal Framlag 

Landsmøtet, avsnitt 3 

Nåværende: 

Dersom generalsekretæren trekker seg i løpet av perioden, gis sentralstyret myndighet til å konstituere en 

ny generalsekretær fram til neste landsmøte. 

Foreslått endring/tillegg (understreket): Dersom generalsekretæren trekker seg i løpet av perioden, gis 

sentralstyret myndighet til å konstituere en ny generalsekretær fram til neste landsmøte. Dersom 

generalsekretæren utviser grov uforstand i vervet, kan det fremmes mistillitsforslag mot generalsekretæren 

i dens første periode (4-års-perioden). Mistillitsforslaget skal behandles under det første påfølgende 

ordinære landsmøtet. Det kreves et kvalifisert flertall på 2/3 stemmers overvekt for at generalsekretæren 

må gå av. Det velges deretter ny generalsekretær. 

Hensikt: 

Å ha en «sikkerhetsventil» dersom det viser seg at generalsekretæren utviser grov uforstand, og ikke bør 

fortsette. 

Sentralstyrets innstilling: Sentralstyrets støtter intensjonen om sikkerhet, men ikke forslaget.  

 

Forslag 11 -Endring av § 9 VEDTEKTSENDRINGER  

Forslagsstiller: Odal Framlag 

Første avsnitt, linje 1 

Nåværende:Vedtektsendringer kan bare foretas av landsmøtet, og vedtas med alminnelig flertall. Ved 

tvistespørsmål i landsmøteperioden er sentralstyret det besluttende organ. 

Foreslått endring/tillegg (understreket): Vedtektsendringer kan bare foretas av landsmøtet. Mistillitsforslag 

mot generalsekretæren må vedtas med 2/3 flertall, alle andre vedtektsendringer vedtas med alminnelig 

flertall. Ved tvistespørsmål i landsmøteperioden er sentralstyret det besluttende organ. 

Hensikt: For å muliggjøre kvalifisert flertall 2/3, som foreslått i forslag nummer 3.  

Sentralstyrets innstilling: Sentralstyrets støtter ikke forslaget. 

Ordet til innkomne forslag til vedtekter: 

Til forslag 1 og 2: 

Del.13-David Gulstad (Grorud): SSTs presisering ivaretar forslag 1 og 2, en fin presisering. Vil at red.kom 

jobber litt med ordet medlem når det gjelder støttemedlem, og heller kaller det framgiver, giver eller 

støttegiver, for å tydeliggjøre for fordelingsutvalget. Frammen i Oslo er fornøyd med det som er sagt i 

forslag 2. 

Til forslag 3: 

Del.69-Nora Malick (Åsane): Informerer fra ungdomsutvalget om utvalgets begrunnelse for forslag nummer 

3, endring av §7. Dette vil være viktig for å beholde et aktivt og engasjert ungdomsutvalg. 

Til forslag 4: 

Del.55-Alexandra Wiland (Oslo): Ønsker å støtte Odal sitt forslag om maks antall år. 

Del.46-Tone-Marie Ilseng (Odal): Synes det er for mange som sitter år, etter år i sentralstyret uten å gjøre 

noe særlig, derfor forslaget om tidsbegrensning for verv i SST. 
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Del.73-Kristin Sæther (Styreleder): Lite demokratisk hvis det skal være maksperioder på styreverv i sst, det 

er ikke måten å holde engasjementet oppe i sentrale verv. Og det er lov å velge bort de i sentrale verv som 

ikke gjør jobben sin. 

Del.46-Tone-Marie Ilseng (Odal): Kan dermed alle stille seg til valg i sst? Uavhengig av geografi og andre i sst 

fra samme lag? 

Del.73-Kristin Sæther (Styreleder): Bestillinga fra landsmøtet til valgkomiteen er å hensynta geografi, alder 

og kjønn. Vil gjenta oppfordringen om at engasjerte medlemmer med sterk lyst til å bidra melder sin 

interesse til valgkomitéen, still dere til disposisjon. 

Til forslag 5: Ingen tok ordet. 

Til forslag 6:  

Dirigent opplyser at det er en feil i sifreringen av forslagene fra nr. 6 og ut. Det er to som heter forslag 6, 

derfor blir den andre forslag 6 heretter kalt forslag 7, og alle forslagene etter det endres ett tall opp. 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær), presiserer at de ekstra tilleggene i forslagsteksten (i de utsendte 

dokumentene i rødt) kommer av at vi nå også har foreslått et varslingsutvalg. 

Til forslag 7: 

Del.73-Kristin Sæther (styreleder), presiserer situasjonen rundt endringene i forslaget etter møter med 

kontrollkomiteen, og at sst nå har endret forslaget fra «ansettes» til «velges».  

Del.60-Tor Engevik (Sentrum og sst), forteller om sin dissens til det opprinnelige forslaget. Etter endringene 

trekker han sin dissens og støtter heller Odal sin løsning med valg på 4 +2+2+2 år. 

Del. 72-Hillevi Tovik (Kurland + sst), forklarer at sst har visst om denne saken lenge, og dette ikke har 

kommet brått på for sst.  

Del.55-Alexandra Wiland (Oslo). Påpeker splittelsen i sst, og tar opp habilitetsspørsmål. Støtter Odal sitt 

forslag. 

Del.60-Tor Engevik (Sentrum og sst), mener det er greit å støtte et annet forslag, den tid han hele tiden har 

vært uenig i sst sitt forslag, selv om han har trukket sin dissens. 

Del.73-Kristin Sæther (styreleder), Det er uvanlig at innkomne forslag sendes ut i lagene på høringsrunde før 

landsmøtet. Selvstendige lag sender inn forslag, og det er sst som lager innstillingene til landsmøtet. Når det 

kommer til habilitet så blir det vanskelig, om ikke umulig, i Framfylkingen da vi er en organisasjon som stort 

sett består av slekt og venner.  

 

Til dagsorden: Del.13-David Gulstad (Kontrollkomiteen). Kontrollkomiteen har behandlet 

habilitetsspørsmålet og ikke funnet noe som strider mot vedtektene våre der. Ønsker landsmøtet å ha 

endringer der, må lagene sende inn endringsforslag til selve vedtektene. Ingen i sentralstyret er inhabile. 

Del. 72-Hillevi Tovik (Kurland + sst), Det er ille med beskyldninger om inhabilitet i denne saken, når det ellers 

er helt ok at det sitter familiemedlemmer og stemmer i andre saker. Forskjellsbehandling. 

Del.27.-Kurt Franzen (IØF), Laget vi ville bortvise for to år siden var nystiftet og kunne ikke levere inn riktige 

papirer. Lagene som nå har blitt tildelt møterett har etter vedtektene møterett etter å ha levert årsrapport. 

Del.46-Tone Ilseng (Odal), §10 under Lokallag; Hvis man etter vedtektene ikke har et godkjent lokallag kan 

man ikke delta på LM. Selv om selve datoen ikke er spesifisert i vedtektene, står det under lokallagets styres 

plikter at: «For å regnes som et tellende framlag må laget levere årsrapport innen gjeldende frist». Den 

fristen settes av sst. Det blir vanskelig å planlegge for et godt landsmøte når folk sender inn papirene ei uke 

før møtestart og ikke melder hvor mange som deltar på møtet 

Del.10-Petter Lundström (Fredrikstad), vi som var nye og forventningsfulle ble bortvist for to år siden fordi vi 

ikke hadde levert årsrapport. Det kjennes som forskjellsbehandling, for det er andre som ikke har levert inn 

riktige papirer innen frist før dette møtet.  
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Til forslag 8: 

Del.13-David Gulstad (kontrollkomiteen + Grorud). Vi støtter at valgt generalsekretær har stemmerett i 

landsmøter, utenom i saker som gjelder beretning og regnskap, som resten av sst. 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær). Sentralstyret støtter dette forslaget når det andre forslaget om ansatt 

generalsekretær faller. Da mener vi at Kurlands forslag er helt korrekt og det støttes fra oss.   

 

Til forslag 9: Ingen tok ordet. 

Til forslag 10: 

Del.36-Tonje Tovik (generalsekretær). Andre kanaler ivaretar denne problemstillingen. Hvis en 

generalsekretær oppfører seg dårlig/ bryter vedtekter så vil denne bli avsatt. Sentralstyret mener forslaget 

er overflødig, derfor støtter vi det ikke, men vi er enige i intensjonen. 

 

Til forslag 11: Ingen tok ordet. 

 

Fra ordstyrer: 

Sekretariatet foreslår at alle innkomne forslag, både til vedtekter og andre forslag, oversendes til de 

respektive redaksjonskomiteene for videre behandling der, før landsmøtet får dem tilbake for avstemming i 

morgen.  

Før vi går til avstemming går del. 13 – David Gulstad fra kontrollkomiteen opp og minner om at når vi nå skal 

stemme over vedtektsendringer er det viktig at landsmøtet stemmer aktivt over forslagene. At vedtektene i 

dag er de som gjelder, hvis vi ønsker endringer så skal vi derfor vise det med stemmetegn. Da blir det en 

aktiv endring av vedtekter. 

 

Dag 2 - søndag 25/6 –Behandling av redaksjonskomitéens innstillinger til forslag til 

vedtekter til landsmøtet og avstemmingsresultatet: 

Redaksjonskomiteen, Hillevi Tovik, Olav Neerland, Ali Malick, Hege N. Kristoffersen og Camilla Seterholen, 

legger fram komiteens innstillinger til de innkomne forslagene fra talerstolen, og går grundig gjennom alle 

innstillingene. 

Forslag 1: Redaksjonskomiteen støtter sentralstyrets innstilling til forslaget om ny § 15 med redaksjonelle 

endringer. Vi foreslår heretter å kalle støttemedlemmene våre for Framkamerater. Vårt forslag til ny paragraf 

15 lyder dermed som følger:  

«§ 15 – Framkamerater. Voksne over 26 år kan være individuelt støttemedlem uten demokratiske 

rettigheter. Disse framkameratene inngår ikke i det tellende totale medlemstallet. Framkameraten betaler 

en minimums støtte som donasjon til organisasjonen. Framlagene framkameraten tilhører tilføres 75% av 

summen som doneres».  

Vedtak: Forslaget vedtatt med et stort flertall. 

Forslag 2: Forslaget trekkes av forslagsstiller og stemmes ikke over. 

Forslag 3: Redaksjonskomiteen støtter sentralstyrets innstilling til forslaget uten endringer. 

Vedtak: Forslaget vedtatt med stort flertall. 

Forslag 4: Redaksjonskomiteen støtter sentralstyrets innstilling til forslaget uten endringer. 

Vedtak: Forslaget vedtatt med stort flertall. 

 

Forslag 5: Redaksjonskomiteen støtter sentralstyrets innstilling til forslaget med redaksjonell endring. 
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Teksten er satt i kulepunkter for å tydeliggjøre den, som en redaksjonell endring. 

Redaksjonskomiteen har lagt til et nytt kulepunkt som sier at man må etterstrebe en rask saksbehandling av 

varsler for å ivareta alle parter i varslingssaken. 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 

Forslag 6: Redaksjonskomiteen støtter sentralstyrets innstilling til forslaget med redaksjonell endring. 

Redaksjonskomiteen har lagt til det samme som i forslaget over; man må etterstrebe en rask saksbehandling 

for å ivareta alle parter. 

Vedtak: Enstemmig vedtatt 

Forslag 7 og 9: På sak 7 og 9 har redaksjonskomiteen hørt på debatten og har sett nærmere på Odal sitt 

forslag om 4 + 2 + 2 + 2, og har selv etter en god diskusjon kommet med et nytt forslag hvor ordlyden blir; 

«Generalsekretæren kan velges for tre perioder, på 4 + 4 + 2 år, 10 år til sammen. Dette er med bakgrunn i 

stabilitet og tid til å virke i rollen.». Det nye i tillegg til dagens vedtekter blir da + 2 år etter de to periodene 

på 4 + 4 år, altså 10 år til sammen. Sentralstyret opprettholder sitt forslag 

Ordet til forretningsorden: 

Del.44-May Tove Solum (Odal) 

Del. 65-Fridtjov Witsø (Trondheim) 

Del. 13-David Gulstad (kontrollkomiteen) 

Først må det stemmes over om LM vil ha en endring i § 4 – Den sentrale organisasjonen (om 

generalsekretær) – 48 stemmer for endring og 26 stemmer mot endring av vedtekten = totalt 74 stemmer 

Stemmes først over sentralstyret sitt forslag – et stort flertall stemte mot forslaget om å ansette 

generalsekretær.  

Det stemmes over Odal sitt forslag (valgt generalsekretær for 4 + 2 + 2+ 2) og det settes opp mot 

redaksjonskomiteens forslag (valgt generalsekretær 4 + 4 +2) – et stort flertall for redaksjonskomiteens 

forslag. 

Ordet til forretningsorden: 

Del. 65-Fridtjov Witsø (Trondheim) 

Del.73-Kristin Sæther (styreleder),  

Del. 13-David Gulstad (kontrollkomiteen) 

Vedtak: Et stort flertall for redaksjonskomiteens innstilling, at generalsekretæren velges for 4 + 4 + 2 år 

 

Forslag 8: Redaksjonskomiteen støtter sentralstyrets innstilling til forslaget med redaksjonelle endringer. 

Redaksjonskomiteen ønsker å fjerne forslaget fra Kurland om at generalsekretær har stemmerett i 

landsmøter. I vedtektenes § 4 står det at sentralstyrets medlemmer ikke har stemmerett i saker som 

omhandler beretning og regnskap. Derfor mener vi i redaksjonskomiteen at ved å fjerne setningen som ble 

stemt inn i forrige LM om at generalsekretæren ikke har stemmerett i landsmøtet, og opprettholde den som 

står om sentralstyrets medlemmer, så ivaretas det vi ønsker. 

Vedtak: Forslaget vedtatt med et stort flertall 

Forslag 10 og forslag 11: Forslagene trekkes av forslagsstiller og stemmes ikke over. 

 

Dag 2, søndag 25/6: 

Ungdomsutvalget: Før LM starter den siste dagen har ungdomsutvalget en felles uttalelse de vil lese for 

delegatene i salen. Uttalelsen handler om dårlig møtekultur og upassende oppførsel generelt. Ber alle være 

rause med hverandre, droppe hersketeknikker og gjøre slik at resten av møtet avsluttes på en god måte. 
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Styreleder: På vegne av sst tar styrelederen ordet og adresserer konflikten som har vært til stede under LM. 

Hva kan vi gjøre videre med underliggende konflikter i organisasjonen, skape trygge forhold og ber alle se 

på seg selv og hva den enkelte kan bidra med til å skape en god organisasjonskultur. Vi er en 90 år gammel 

organisasjon med stolte tradisjoner, og vi kan ikke være kjent med at dette ikke skal ordnes opp i. Dette 

kommer vi til å ta med oss inn i det neste sst sitt arbeide, og se på hva som kan gjøres.  

Ordstyrer: Før LM starter opp leser dirigenten opp innkomne permisjonssøknader og tar med praktisk 

informasjon for dagen. Vedtak: Permisjonssøknadene innvilges.  

Møtet starter, vi er nå 75 stemmeberettigede til stede. 

LM starter opp med redaksjonskomitéenes innstillinger og voteringene over disse (se voteringene under det 

respektive hovedkapittelet høyere opp i protokollen). 
 

Dagsordenens punkt 8: Valg av nytt sentralstyre og 

kontrollkomité 

Valgkomiteen, Arne Løseth, Sebastian Staalesen og May Tove Tollefsen. Leder, May Tove Tollefsen (Odal) 

legger fram komiteens innstilling og litt om tanken bak forslagene, og veien fram til forslagene til 

nominasjoner. 

Valgkomiteens innstilling til sentralstyret i perioden 2023-2025: 

Valgt ledelse: 

Kristin Sæther Styreleder Trondheim/ LO Ikke på valg 

May-Helen Nilsen Nestleder Modum 4 år 

Tonje Tovik Generalsekretær Kurland Ikke på valg 

Ungdomsutvalget 

Vår Hartz Nilsen Ungdomsleder Modum 2 år 

Allix Ilseng Ungdomsnestleder Odal 2 år 

Styremedlemmer: 

Nora Malick  Åsane 2 år 

Petter Lundström  Fredrikstad  4 år 

Knut Einar Ilseng  Odal Ikke på valg 

Åsta Jarsve Rohmann  Kurland Ikke på valg 

Tor Engevik  Sydvesten Ikke på valg 

Benedicte Talhaugen  Elverum 4 år 

David Gulstad  Grorud 4 år 

Varamedlemmer, møtende: 

Atle Hartz Nilsen  Modum Ikke på valg 

Karolina Sofia Berg  Gansdalen 2 år 

Alexandra Wiland  Gamle Oslo 2 år 

Kontrollkomitéen: 

Bjørn Jarle Røberg-
Larsen 

Komitéleder Elverum 2 år 

Lise Strand  IØF 2 år 

Steinar Arnesen  Skjennungen 2 år 
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Ordet til saken: 

Del. 78- Selma Frantzen (Oslo), foreslår Alexandra Wiland fra Oslo som ny vara. 

 

Til dagsorden: 

Del. 27- Kurt Frantzen (IØF), vedtektene sier at varaer velges for 2 år, ikke 4. Varaen som ble valgt for fire år 

forrige gang, må velges på nytt. 

Del. 44-May Tove, leder valgkomiteen (Odal), det tar vi til etterretning, og endrer varaene fra 4 til 2 år på de 

to som velges her i dag. 

Dirigent, Åsta Rohmann, den som ble valgt for fire år på forrige landsmøte kan ikke endres i dag, da vedtaket 

fra forrige landsmøte står, det er et gyldig vedtak. 

Del.13-David Gulstad (Grorud), ser i forrige LM-protokoll og vedtektene her, og finner ikke noe sted at 

varaer kun kan velges for to år. 

Del. 44-May Tove, leder valgkomiteen (Odal), valgkomiteen opprettholder sitt forslag om at varaene velges 

for 4 år.  

Del. 71- Sebastian Staalesen, valgkomiteen (Oslo), etter et raskt møte står valgkomiteen på det siste 

forslaget om at varaer velges for 2 år, ikke 4.  

Vedtak: De foreslåtte kandidatene velges en og en ved akklamasjon 

 

Dagsordenens punkt 9: Avslutning 

Reisefordselingskomiteens leder, vår Hartz Nilsen, legger fra reisefordelingsregnskapet for landsmøtet. 

Bilagene er gjennomgått og fordelingssummen blir 672,- per delegat. Unntatt fra reisefordelingen har Odal, 

etter avtale mellom lagene og administrasjonen, bestemt at disse ordner reiseutgiftene sine på egenhånd.  

Fem lag skal få Åsane, Modum, Fredrikstad, Trondheim og Grønli. Disse fem lagene mottar til sammen 10 

059,-. Tretten framlag skal til sammen betale inn 10 059,- til reisefordelingskassa. Oppgjøret administreres 

av regnskapsføreren slik at alle laga får gjort opp reisefordelinga og satt utgiftene sine inn i lagenes 
årsregnskap for 2023. Akershus fylkeslag gjør opp for lagene sine i fylket. 

Vedtak: Reisefordelingen vedtas ved akklamasjon. 

Styreleder Kristin Sæther, takker av alle som har bidratt til landsmøtet, alle som har vært aktive i debatten 

og alle som har hatt oppgaver. Hun takker av dirigentbordet, og gir alle en liten gave i form av et bærenett 

og en solidaritetsgave fra Norsk Folkehjelp.  

Styreleder Kristin Sæther holder landsmøtets avslutningstale. Deretter takker hun av alle de som går ut av 

sentrale verv, og gir alle en hilsen og en gave i form av et bærenett og en solidaritetsgave fra Norsk 

Folkehjelp. Helt til sist ønsker hun alle nyvalgte velkommen, og opplyser om vårt neste sentralstyremøte og 

hvor det skal holdes. 

Avslutningsvis går landsmøtet ut for å ta broderringen og deretter felles lunsj før avreise. 

 

 

Takk for denne gangen! 
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